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Adolescent problems and use of drugs: an exploratory
study on psychological factors and the family
environment

Les problemes de 1'adolescent et l'usage de drogues en
Algérie: une étude exploratoire pour tester les
facteurs psychologiques et 1'environnement familial
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Abstract
Nowadays, drugs are a source of threat to our society, and the main and most
vulnerable target is the adolescent; this is why we have chosen this topic to highlight
the extent of the seriousness of the changes associated with the stage of adolescence,
and to show teenagers consume and become on drugs, as their only concern is to
obtain the drugs and take them to satisfy their curiosity and desires. This prompted
us to try to reveal the factors that motivate drug abuse among Algerian teenagers.

We will focus on the social and psychological factors, by interviewing 50 teenagers
who have answered our sampling survey. The study’s results revealed that parental
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or familial lack of care and tolerance toward their children in addition to the
family’s resignation from its role, and leaving teenagers searching for their identity
outside their family and community are the main influential reasons that lead
teenagers to take drugs.

To sum up, we have finished our study by giving some suggestions to overcome
this phenomenon.

Key Word: adolescence; drug abuse; Psychological state, family environment

Résumé

De nos jours, la drogue est considérée comme l'une des principales causes qui
menacent notre société, et son public cible est bien l'adolescent. C'est pourquoi
nous avons choisi ce sujet pour montrer comment l'adolescence peut conduire a la
consommation de drogues. Dans ce cadre, nous avons tenté de montrer a ’aide
d’un questionnaire administrés aupres de 50 adolescents, que les facteurs, social
"familial" et psychologique conduisent les adolescents algériens a se droguer.

Les résultats de l'étude ont révélé que le manque de la chaleur familiale, la
compréehension et la tolérance des parents envers leurs enfants, et aussi les
difficultés rencontrées par ces derniers dans leur quéte de leur identité dans le
milicu familial et aupres de leur entourage sont les principales raisons qui
conduisent a la toxicomanie.

Mots-clés: adolescence; toxicomanie; identité; famille.
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